
ȘEDINȚA CONSILIULUI DE CONDUCERE 

23 noiembrie 2021, online 

 

ORDINEA DE ZI 

1. RAPORTUL PREȘEDINTELUI 

Președintele SRC prezintă situația actuală a cazurilor de COVID-19 din România, inclusiv evoluția 

acestora  pe parcursul anului 2021. Se propune elaborarea unui comunicat de susținere a vaccinării pentru 

pacienții cu afecțiuni cardiovasculare însoțit de un poster care să răspundă la întrebările practice. Am 

lucrat împreuna cu Dr. Dan Dorobanțu și Conf. Elisabeta Bădilă și va fi transmis către Board spre aprobare.  

Ziua Inimii din 29 septembrie 2021 – a fost marcată prin Campania „Mergi și măsoară-ți tensiunea 

arterială! #PentruCăAșaSpunEu!” prin acțiuni în București, Cluj, Iași și Timișoara. Clădiri publice au fost 

iluminate în culoarea roșie și a fost proiectat mesajul de prevenție. Pe 27 septembrie, la Timișoara, a fost 

iluminată fațada Muzeului de Artă; pe 29 septembrie la Bucureşti au fost iluminate fațadele urmatoarelor 

clădiri: Facultatea de Medicină a UMF „Carol Davila”, Ateneul Român, Institutul de Urgență pentru Boli 

Cardiovasculare „Prof. Dr. C.C. Iliescu”, Spitalul Universitar de Urgență, Spitalul Clinic de Urgență, Spitalul 

Clinic Colțea, iar la Cluj fațada Bibliotecii Județene; pe 1 octombrie la Iaşi - fațada Palatului Culturii. De 

asemenea, Fundația Română a Inimii, Societatea Română de Cardiologie si Coaliţia Organizaţiilor 

Pacienţilor cu Afecţiuni Cronice din România au organizat o conferință de presă ȋn care au prezentat date 

referitoare la rata mare de mortalitate și morbiditate din cauza bolilor cardiovasculare, din România, 

necesitatea măsurilor adecvate de prevenție a bolilor cardiovasculare şi nevoia de informare a publicului 

larg, a pacienților și a autorităților cu privire la importanța controalelor periodice. 

Au fost prezentați candidații susținuți de către SRC pentru Board ESC 2022-2024: Prof. Dan Gaiță - pentru 

poziția de Vicepreședinte ESC; Prof. Christophe Leclercq - pentru poziția de Vicepreședinte ESC; Prof. 

Petar Seferovic - pentru poziția de Secretary/Treasurer; Prof. Perry Elliott – pentru poziția de Councillor; 

Prof. Tomasz Guzik - pentru pozitia de Councillor. 

Au fost prezentate documentele pentru Bursele de Training prin care orice medic rezident sau tânăr 

specialist (cu vârsta sub 35 de ani) poate aplica la una din cele două tipuri de burse: bursele standard, 

destinate celor la început de carieră pentru a-și lărgi orizonturile profesionale și bursele avansate pentru 

colegii care doresc să se supraspecializeze într-o arie de nișă.  

A fost definitivat regulamentul de evaluare și acordare a burselor. De asemenea, au fost prezentate 

termenele limita: 2 Dec. 2021 – Lansare call aplicații pe Cardioportal; 31 Ian. 2022 – Deadline submitere 

aplicații; 28 Feb. 2022 – Anunțarea rezultatelor. Buget maxim alocat: 36.000 euro. 



Revista Română de Cardiologie. Se observă un progres vizibil în ceea ce privește conținutul; este indexat 

in GOOGLE SCHOLAR, DOAJ și SCOPUS; a fost semnat contractul cu noul publisher, compania Sciendo / De 

Gruyter  care deține un portofoliu mai larg în ceea ce privește numărul de indexări; primul numar din 2022 

va fi elaborat împreună cu De Gruyter; se solicită submiterea de articole din partea tuturor membrilor 

Board-ului; se amintește termenul scurt de submitere; au fost aduse mulțumiri Dnei Prof.Carmen Ginghină 

și tututor celor care au ajutat la succesul revistei. 

 

2. CONGRESUL NAȚIONAL DE CARDIOLOGIE 2021 - feedback participanți/bilanț financiar 

Evenimentul a fost unul reușit, susținut prin cifrele prezentate în raportul de feedback; se observă 

o creștere a numărului de participanți, acest an reprezentând un record absolut de participare; distribuția 

pe categorii și zone este una similară; graficele evidențiază faptul că, în fiecare zi, cea mai mare participare 

a fost înregistrată la sesiunile live din studio; standurile au avut participare bună; cu privire la feedback-ul 

acordat de lectori, se evidențiază o frecvență redusă de răspuns; participanții au răspuns în număr mare; 

comentariile reflectă nevoia de a desfășura evenimentele în format fizic, acoperirea unor subiecte de 

interes, posibilitatea de a accesa înregistrările și vizionarea ulterior pe site-ul SRC. Din partea companiilor 

farmaceutice avem un feedback pozitiv. O sugestie mai interesantă, aceea prin care se solicită micșorarea 

numărului de canale și mărirea timpului de desfășurare. În contextul desfășurării în format online a 

manifestării, bilanțul financiar al congresului arată un profit mai mare decât la evenimentele fizice. 

Ambele manifestari majore din 2021, CDP și CNC, au adus un profit substanțial Societății. 

 

3. CURSURI/MANIFESTĂRI SRC 2021 - bilanț participanți 

În contextul unor cursuri numeroase, unele desfășurîndu-se și în același timp, manifestările din 

2021 au avut o prezență mare, programele au fost atractive, inclusiv cu participarea lectorilor 

internaționali.  

 

4. CURSURI/MANIFESTĂRI SRC 2022 - draft agendă 

Se prezintă primul draft de agendă pentru 2022. Avem multe evenimente și se solicită 

definitivarea agendei cu evitarea suprapunerilor. În contextul actual privind pandemia, se discută despre 

forma de organizare și imposibilitatea de a avea o certitudine privind desfășurarea în format fizic, cu 

probabilitatea de a avea cel mult un format hibrid.  

În contextul unei situații financiare favorabile, ne putem gândi la achiziționarea unei platforme 

profesionale care să ne ajute în alcătuirea programului științific și în gestionarea abstractelor. Am avut 



discuții cu o companie internațională care a colaborat cu ESC în trecut, Key4events. Urmează să 

achiziționăm un număr de credite, în funcție de volumul de lucru, vom testa acest soft în 2022 la CDP și 

CNC, ulterior vom evalua și vom decide referitor la continuarea colaborării. Prețul este estimativ și nu ar 

trebui să depășească 10.000 euro/an. Se solicită acordul. De acord în unanimitate. 

 

5. CONFERINȚA DE PRIMĂVARĂ 2022  

Se prezintă termenele limită pentru elaborarea și definitivarea programului:  

• 15 ianuarie 2022 – deadline transmitere invitați străini (1 invitat/GL);  

• 15 februarie 2022 – deadline transmitere propuneri sesiuni (conferință, caz clinic, controversă, sesiuni 

comune) – în funcție de structură și numărul de locuri din program vom stabili câte sesiuni trebuie să 

trimită fiecare grup de lucru;  

• 31 martie 2022 – programul final.  

Ținând cont că forma de organizare ne dă o direcție precisă asupra structurii programului științific, se 

dezbat variantele privind forma practică de desfășurare. Este puțin probabil să putem desfășura exclusiv 

în format fizic, principala restricție impusă de situația pandemică fiind în ceea ce privește numărul de 

participanți în sală.  Probabil vom organiza la Sibiu și vom avea format hibrid: onsite cu preînscrieri și 

număr limitat de participanți în săli și cu transmitere permanentă online din toate sălile. Ar trebui să cerem 

companiei organizatoare o estimare de costuri. Se propune identificarea locațiilor din Sibiu și ocuparea a 

50% din aceste spații. Urmează să obținem informații și să avem o altă discuție în următoarea ședință de 

board. 

 

6. REGISTRELE SRC 

Registrul European de SCA – este parte a Proiectului European Euro Heart Registry. 

Discuțiile referitoare la participarea României în EuroHeart au fost demarate înca din 2019 - 

existând o întâlnire organizată la Upsalla, la care au participat Prof. Dragoș Vinereanu, Prof. Ovidiu 

Chioncel și Prof. Dan Gaiță – și finalizate în 2021, prin semnarea acordului de colaborare cu ESC în acest 

sens. Este un registru asumat de către SRC, România fiind a doua țară pilot după Estonia. Dată fiind 

necesitatea introducerii tuturor datelor într-un registru de acest tip, este ideală colaborarea cu Ministerul 

Sănătății, dificilă în contextul pandemiei și al frecventelor modificări de la Minister. Sperăm să avem 

susținerea Ministerului Sănătății prin intermediul actualului ministru.  

Anul trecut a fost stabilit un set de variabile care să fie raportate în registru; în 2021 am avut un număr de 

45 de întâlniri a 2 ore fiecare pe probleme tehnice și de implementare.  Au fost prezentate câmpurile 



incluse în baza de date. Costuri prevazute: firma IT aprox. 20.000 euro pentru munca deja efectuată; 

mentenanță globală (România) – aprox 7.500 euro/an; trebuie să avem o discuție privind includerea mai 

multor registre în acest cost; plata către centre – între 10.000 și 40.000 euro/an; anul trecut au fost 10.000 

proceduri SCA/an din 40 de centre; trebuie stabilit  tariful pentru introducerea unui pacient; către ESC 

trebuie să platim 40.000 euro/an pentru 200 ore de mentenanță – trebuie să avem o discuție cu ei pentru 

diminuarea nr. de ore (să nu fie plătită o sumă fixă, ci doar orele utilizate) și implicit a costului final; 

platforma ar putea asigura funcționalitatea tuturor registrelor din EuroHeart.  

Ar fi ideală plata investigatorilor, însă acest lucru depinde de fondurile existente. Se sugerează ca 

introducerea datelor să fie o obligație și responsabilitate din partea fiecăruia, fără un cost suplimentar. 

Se propune crearea unei structuri pentru funcționalitatea aplicațiilor pentru noi registre, care ar putea 

impune existența unui comitet științific și de etică din partea SRC. 

Se propune crearea unui “Business Plan” care să cuprindă etapele de realizare a registrelor și sumele 

necesare; acesta ne va ajuta din punct de vedere al viziunii registrelor și în eventualitatea unui audit.  

Dr. Udroiu urmează să revină cu acest plan pentru registrul de SCA. 

Prof. Popescu susține demararea proiectului, în concordanță cu cele discutate și asumate anterior, 

urmând ca toți cei implicați să facă eforturi pentru obținerea de fonduri de susținere, inclusiv în ședința 

cu firmele din Decembrie. 

Se stabilesc următoarele:  

- Coordonatorii naționali ai EuroHeart vor fi Prof. Bogdan Popescu si Prof. Dragoș Vinereanu.  

- Pentru fiecare din registre, responsabilii naționali vor fi Dr. Cristian Udroiu pentru SCA; Prof. Ovidiu 

Chioncel - Insuficiență cardiacă; Prof. Bogdan Popescu – TAVI.  

- Proprietate; este proprietatea Societății Române de Cardiologie; 

- Contracte: vor fi încheiate contracte cu investigatorii principali; 

- Sponsori: încercăm obținerea de sponsorizare din partea companiilor; 

- Comitet științific: va fi format din investigatorii principali; 

- ICF; comisia de etică va fi locală; comisia de audit va fi independentă de cei care introduc date și va fi 

stabilită dupa începerea introducerii datelor.  

Se pune întrebarea privind existența unei reglementări naționale în ceea ce privește introducerea 

datelor într-un registru național. La nivel European există o legislație prin care sunt prelucrate datele 

pacienților fără consimțământ suplimentar.  

Registrul național TAVI – a existat o sponsorizare de la compania Edwards care a fost folosită pentru 

platformă, cu implicarea unei firme din Germania; platforma este funcțională; trebuie semnate contracte 



cu centrele participante; se propune invitarea centrelor participante printr-o scrisoare comună semnată 

de către SRC și SRCCV, propunere agreată. 

 

7. DIVERSE 

Vom avea ședința cu companiile farmaceutice pe 14 decembrie. Se solicită transmiterea detaliilor 

pentru cursurile din 2022 pentru a putea fi discutate la întâlnirea cu firmele. 

Prof. Popescu propune reorganizarea cursurilor preconferință/precongres astfel încât să acopere cât mai 

multe teme de interes. Dată fiind situația financiară favorabilă se va avea în vedere includerea de teme 

de interes, bazat și pe feedback-ul primit de la participanți, indiferent de atractivitatea temei pentru 

sponsori, având prioritate latura științifică și necesitatea unui program complet ca teme. 

Se reamintește rugămintea de a transmite informațiile solicitate de către Dr. Tatu-Chițoiu pentru prima 

ediție a Cardionews. 

Prof. Dragoș Vinereanu, președintele FRI, a informat despre un program educațional de măsurare 

a LDL Colesterol la pacienții cu risc foarte înalt, derulat prin FRI, susținut de Sanofi. Se solicită aprobarea 

de principiu a Board-ului SRC pentru această propunere, urmând ca detaliile să fie prezentate în ședința 

Board-ului FRI. Aprobat de principiu, în unanimitate.  

Se propune ca următoarea ședintă să aibă loc în a doua parte a lunii ianuarie 2022. 


